
 

 

                           Referat skolebestyrelsesmøde  

Tirsdag d. 11. oktober 2022 kl. 17.00 – 19.00 

Deltagere: Mariette Jørgensen (MJ), Pia Kaufmann (PK), Tina Hahn (TH), Sarah Callesen (SC), Jonas Lund Asmussen (JA), Annika Cording (AC), 

Anette Helms (AH), Alison Christensen (AC) Frank Bolding (FB), Hanne Petersen (HP), Søren Buchholdt (SB) 
 

  

Afbud: Tina Hahn, Jonas Asmussen 

Ordstyrer: SB 

Referent: HP 

 

 

Referat  

 
1. Skolens hverdag – (17.00-17.15) 

 

 Elevråd (deltager ikke pga. 
manglende møde siden sidste 
skolebestyrelsesmøde) 

 SFO 

 Medarbejderrepræsentanter ved 
AC og FB 

 Kontoret ved HP og SB 

 Nyt fra formanden 

 Tilbagemelding vedr. Aabenraa 
Pay 

 Fælles dialogforum d. 22.9 
 

Referat fra d. 17. august er godkendt 

1. Skolens hverdag 

 Elevrådet deltog ikke 

 SFO: Intet nyt 

 Medarbejderrep.: Intet nyt 

 Kontoret: 

Feedback vedr. kursus for nye 

skolebestyrelsesmedlemmer d. 7.9.2022 

- Kompetent foredragsholder 

- Godt med tid til drøftelser 

- Godt af både nye og ”gamle” 

skolebestyrelsesmedlemmer måtte 

deltage 

- Generelt et givtigt kursus 

 

              Orientering vedr. asylklasser på Bolderslev   

              Skole 

- Pt er der 2 elever i asylklassen 



 

 

- Der er blevet ansat en ny medarbejder i 

asylklassen pr. 1.9.22 

 

 Nyt fra formanden: 

- Søren og Annika har deltaget i et møde 

vedr. muligheden for at få Aabenraa Pay, 

som kan anvendes f.eks. til betaling til 

skolefest mm. Der er forholdsvis store 

omkostninger forbundet med sådan en 

aftale, hvilket ikke umiddelbart står i 

forhold til skolens forventede udnyttelse, 

så derfor blev det besluttet, at det ikke er 

noget skolen vil tilslutte sig. 

- Annika og Søren har deltaget i Fælles 

dialogforummet d. 22.9.22 hvor det bl.a. 

blev drøftet 

• Fordelingsmodellen 

• Bustransport/køreplaner 

• Inklusion 

• Regler og lovgivning 

• Budget-økonomi og 

energiudgifter 

2. Evaluering af aktiviteter – (17.15-17.30) 
 

 Tur til Skovlyst Naturskole d. 24. 
august kl. 7.55-13.55 

 Aktivitetsdag BVU d. 9. september 
kl. 7.55-13.00 

 Håndboldkaravanen d. 14. 
september 

 Åbent hus d. 20. september 

 Temadag d. 26.-28. september 

 Elevevalueringsdag d. 29.-30. 
september 
 

2. Evaluering af aktiviteter 

 Tur til Skovlyst: 

- Dejlig tur og gode aktiviteter. Ærgerligt 

med uheldet i skoven, hvilket bevirkede 

at dagen sluttede lidt hektisk. Der 

overvejes om turen til naturskolen skal gå 

til henholdsvis Kelstrup og Skovlyst 

Naturskole to år i træk, så det opleves at 

der er fornyelse. 

 BVU aktivitetsdag: 

- God og sjov dag for børnene. Skolen vil 

gerne deltage næste år. 



 

 

 Håndboldkaravanen: 

- God dag. 5.  kl. deltog ikke, da de var til 

matematikkens dag. 

 Åbent Hus: 

- Meget hyggelig og god dag. Dejligt at 

forældrene har taget til efterretning ikke 

at bruge deres mobiltelefon i 

undervisningen. 

 Temadage: 

- Gode og spændende dage med 

udgangspunkt i det timeløse fag. 

 Elevevalueringsdage: 

- Meget udbytterige dage, hvor 

klasselæreren fik snakket med den 

enkelte elev. Danner et godt grundlag for 

skole-hjemsamtalen. 

3. Orientering om kommende aktiviteter 
(17.30-17.35) 
 

 Fotografering d. 12. oktober 

 Motionsdag d. 14. oktober 

 Skolekoncert for hele skolen med 
Funky Currywurst Brothers d. 31. 
oktober  

 Åbent hus fredag d. 25. november 
(juleklippe-dag) 
 

3. Orientering om kommende aktiviteter 

 Fotografering: 

- Onsdag d. 12. oktober bliver elever og 

personale fotograferet 

 Motionsdag: 

- Fredag d. 14. oktober afvikles skolens 

motionsdag ved hallen med løb og 

aktiviteter. 

 Skolekoncert: 

- Der er skolekoncert for hele skolen d. 31. 

oktober 

 Åbent Hus: 

- Åbent hus fredag d. 25. november hvor 

der er jule-klippe-klistre  indtil kl. 11.40 

4. Skolebestyrelsens forretningsorden - 
bilag 1 (17.35-17.50)  

 

4. Skolebestyrelsens forretningsorden 

 Forretningsordenen blev gennemgået og 

drøftet  



 

 

 Orientering om skolebestyrelsens 
forretningsorden 

 Drøftelse og beslutning vedr. evt. 
revidering 
 

Flg. blev besluttet: 

• Annika udarbejder i samarbejde med 

Søren dagsorden til møderne 

• Annika er som formand mødeleder på 

det kommende skolebestyrelsesmøde 

i december, hvor efter det besluttes 

om det er måden det gøres på 

fremadrettet. 

• Referatet  fra 

skolebestyrelsesmøderne ligges i 

fælles filer på AULA samt på skolens 

hjemmeside. 

5. Introduktionskursus til arbejdet i 
skolebestyrelsen – (17.50-18.00) 

 

 Orientering om onlinemoduler fra 
Skole & Forældre vedr. 
skolebestyrelsesarbejdet 

 https://www.skole-
foraeldre.dk/artikel/online-
introkursus-til-arbejdet-i-
skolebestyrelsen 

 

 Drøftelse ift. ønske om fælles 
deltagelse og ramme for deltagelse 
 

5. Introduktionskursus 

• Søren orienterede om et online introkursus 

omkring skolebestyrelsesarbejdet fra Skole & 

Forældre. Modulerne er af en varighed på ca. 

15 – 20 min. 

Det blev besluttet, at alle i skolebestyrelsen 

gennemfører de 5 moduler der hjemme inden 

næste skolebestyrelsesmøde d. 7. december. 

Se link i dagsordenen. 

Pkt. på næste møde 

6.  Princip for lektier – bilag 2 (18.00-18.20) 
 

 Drøftelse af udkast og evt. 

beslutning af princip 

 

6. Princip for lektie 

• Udkastet for princip for lektie blev 

gennemgået og drøftet. 

Ændringer: 

- Afsnittene under pkt. Mål byttes om 

- Skrifttypen ensartes 

Søren tilretter hvorefter princippet er godkendt 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/online-introkursus-til-arbejdet-i-skolebestyrelsen
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/online-introkursus-til-arbejdet-i-skolebestyrelsen
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/online-introkursus-til-arbejdet-i-skolebestyrelsen
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/online-introkursus-til-arbejdet-i-skolebestyrelsen


 

 

7. Energibesparende tiltag (18.20-18.30) 
 

 Orientering og drøftelse ift. 
energibesparende tiltag indført på 
Bolderslev Skole pr. 1.10.2022 
 

7. Energibesparende tiltag 

Søren orienterede omkring hvilke energibesparende 

tiltag der er blevet iværksat på Bolderslev Skole pr. 

1.10.2022: 

• Temperaturen i alle klasselokaler, faglokaler 

og fællesarealer er blevet sænket til 19 

grader og lærerforberedelse og kontorer til 

20 grader 

• Regulering af lys ved indgangsdøre er pt. 

censorstyret – JH observerer om timerstyring 

er nødvendig  

• Regulering af lys på p-plads er pt. Astrostyret 

– JH undersøger om det er nødvendigt at 

timer-styre dem, så de er tændte fra kl. 6.15 

– solopgang og fra solnedgang – 22.00 

• Lys ved cykelskure er blevet timerindstillet til 

kl. 6.25-8.00 

• Elevkøleskabet ved aulaen er blevet slukket – 

eleverne skal bruge køleskab i Johns køkken   

• Rundstykkeklubbens køle-/fryseskab er 

blevet slukket 

• Fryseskab i madkundskab er blevet slukket  

• Kummefryseren i dukkekrogen i SFO er 

blevet slukket 

• Der er blevet opsat tænd/sluk-ure ved SFO 

pcére i gamerzonen og dukkekrogen  

Der var anerkendelse og opbakning fra 

skolebestyrelen til de iværksatte tiltag og ingen 

øvrige forslag til tiltag. 

8. Retningslinjer for skolevenner – bilag 3 
(18.30-18.40) 
 

 Orientering om retningslinjer for 
skolevenner 

8. Retningslinjer for skolevenner 

• Søren orienterede omkring de udarbejdede 

retningslinjerne for skolevenner 



 

 

 

9. Tilsyn med princip for lejrskole og 
ekskursioner – bilag 4+5+6 (18.40-18.55) 

 
Baggrund: Skolebestyrelsen har 
modtaget en henvendelse fra 
forældre i 3. kl. hvor de er 
bekymrede ift. at antallet af 
klasseudflugter/ekskursioner 
opleves som uroskabende og 
dermed har negativ indflydelse på 
klassens trivsel 
 

 Redegørelse ift. bevæggrunde for 
antallet af ekskursioner i 3. kl. 
 

 Drøftelse ift. fremtidig retning 
 

9. Tilsyn med princip for lejrskole og ekskursioner 

 På baggrund af Sørens redegørelse for 

bevæggrundene for ekskursioner, som tager 

udgangspunkt i værdigrundlaget for 

Bolderslev Skole, princip for lejrskole og 

ekskursioner samt retningslinjer for lejrskole, 

drøftede skolebestyrelsen fremtidig retning. 

  

Skolebestyrelsen blev enige om, at antallet af 

ekskursioner ligger inden for rammerne af 

Princip for lejrskole og ekskursioner samt at 

det i det store perspektiv naturligvis er op til 

det enkelte klasseteam, at vurdere om 

klasseudflugter/ekskursioner er givtige for 

klassens læring, trivsel og udvikling, men at 

skolebestyrelsen gerne vil påpege at 

klasseteams bør være opmærksomme på 

hvorvidt for mange ekskursioner kan påvirke 

elevernes læring, trivsel og udvikling. 

10. Evt. (18.55-19.00) 
 

 Næste skolebestyrelsesmøde 
onsdag d. 7. december kl. 17.00-
19.00  
 

10. Evt. 

• Søren takkede skolebestyrelsen for deres 

initiativ til personalets dag. Det var en super 

lækker og meget flot kage.  

• Næste møde onsdag d. 7. december, hvor 

der vil være et lettere traktement ca. kl. 

18.00 

Pkt.: 

• Introduktionskursus 

 

 

 


